
 

Zápis z 2. ČLENSKÉ SCHŮZE DSO BRUNTÁLSKO 

Termín:  7.  11. 2023 v 9:00 h 

Místo:  Obecní úřad Karlovice,  

Přítomno: 15 členů (viz prezenční listina) 

 

Návrh programu členské schůze: 

 
1. Úvod – procedurální záležitosti.  
2. Schválení zápisu z čl. schůze 22. 5. 2023.  
3. Schválení programu členské schůze.  
4. Informace o činnosti výboru DSO.  
5. Kontrola plnění usnesení.  
6. Informace o stavu účtu Bruntálska, spořící účet. 
7. Návrh rozpočtu pro rok 2024.  
8. Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO.  
9. Příprava revize Akčního plánu strategie rozvoje DSO.  
10. Termín a program „ideové“ Členské schůze v prosinci 2023.  
11. Vystoupení a vstup nových obcí.  
12. Vzdělávání zástupců DSO – Zajištění osobní bezpečnosti v kyberprostoru.  
13. Exkurze – Vzdělávací centrum ve Mlýně (Karlovice).  
14. Oběd, diskuse, různé.  
15. Závěr. 
 

Ad 1) Úvod – procedurální záležitosti 

Předseda svazku Bruntálsko pan Ing. Pavel  König přivítal přítomné zástupce členských obcí a 
konstatoval, že na jednání je přítomno 15 členů a zasedání je tedy usnášeníschopné. Poděkoval paní 
starostce Karlovic za zajištění občerstvení a zázemí, které pod svou záštitou obec připravila. 

Za zapisovatele zápisu určil projektovou manažerku svazku paní Ing. Petru Rybárovou a ověřovatele 
zápisu navrhl paní Janu Helekalovou. Navržené souhlasily. 

Návrh usnesení č. S02/01/2023 

Členská schůze určuje zapisovatele paní  Ing.  Petru  Rybárovou,  ověřovatele zápisu  paní  Janu 
Helekalovou. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

Ad 2) Schválení zápisu z čl. schůze ze dne 22. 5. 2023 



Předseda svazku pan Ing. Pavel König konstatoval, že zápis z minulé členské schůze jeho ověřovatelé 
v zákonné lhůtě ověřili a nabyla proti němu vznesena žádná námitka. 

Návrh usnesení č. S02/02/2023 

Členská schůze byla seznámena se zprávou ověřovatelů zápisu z členské schůze ze dne 22. 5. 2023. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 3) Schválení programu členské schůze  

Předseda  svazku  předložil  návrh  programu,  který  členové  obdrželi  ve  standardním  znění  a  který 
obsahuje jak procedurální otázky, tak záležitosti ekonomické, informace o dotačním programu a další. 
Hlavním bodem programu jednání je Návrh rozpočtu pro rok 2024, příprava aktivit pro další období a 
připravované změny Ministerstva vnitra platné od roku 2024. 

Návrh usnesení č. S02/03/2023 

Členská schůze schvaluje program 2. členské schůze v bodech 1–15: 

1. Úvod – procedurální záležitosti.  
2. Schválení zápisu z čl. schůze 22. 5. 2023.  
3. Schválení programu členské schůze.  
4. Informace o činnosti výboru DSO.  
5. Kontrola plnění usnesení.  
6. Informace o stavu účtu Bruntálska, spořící účet. 
7. Návrh rozpočtu pro rok 2024.  
8. Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO.  
9. Příprava revize Akčního plánu strategie rozvoje DSO.  
10. Termín a program „ideové“ Členské schůze v prosinci 2023.  
11. Vystoupení a vstup nových obcí.  
12. Vzdělávání zástupců DSO – Zajištění osobní bezpečnosti v kyberprostoru.  
13. Exkurze – Vzdělávací centrum ve Mlýně (Karlovice). 
14. Oběd, diskuse, různé.  
15. Závěr. 
 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 4) Informace o činnosti Výboru DSO 

Předseda svazku informoval o kontrole účetnictví z Moravskoslezského kraje, která proběhla bez závad 
a  zjištění.  Zmínil  se  o  vyhlášeném  dotačním  programu  pro  zajištění  a  provoz  zdravotních  služeb 



v regionu DSO, který je vyhlášen do konce roku 2023. Zájem projevili pouze dva lékaři. Prodloužení 
dotačního programu se bude projednávat na další členské schůzi. Dále informoval o výpočtu členských 
příspěvků podle počtu obyvatel obce, kdy je rozdílné vykazování podle statistiky ČSÚ a statistiky MVČR. 
Příspěvky DSO Bruntálsko budou stanoveny podle počtu obyvatel statistiky ČSÚ. Dále informoval o 
změně odepisování kompostérů. 

Informoval  přítomné  o  zřízení  termínovaného  účtu  u  Komerční  banky,  kde  DSO  Bruntálsko  vložilo 
350.000 Kč. Úroková sazba na 3 měsíce činí 6 %.  

 

Návrh usnesení č. S02/04/2023 

Členská schůze byla seznámena se zprávou o činnosti výboru DSO. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 5) Kontrola plnění usnesení 

Na minulém jednání Členské schůze nebylo nikomu konkrétně nic uloženo.  

 

Návrh usnesení č. S02/05/2023 

Členská schůze byla seznámena se zprávu o plnění usnesení. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 6) Informace o stavu účtu Bruntálska, spořící účet. 

Zůstatek na účtech DSO ke dni 7. 11. 2023 

• Účet u KB – 157.534,13 Kč 
• Termínovaný účet - 350.000 Kč (úrok 6 %) 
• ČNB – 220 Kč 
• Pokladna – 4.373 Kč. 

Návrh usnesení č. S02/06/2023 

Členská schůze byla seznámena se stavem zůstatku na účtech DSO Bruntálsko. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 



Ad 7) Návrh rozpočtu pro rok 2024 

Předseda  svazku  informoval  o  Návrhu  rozpočtu  pro rok  2024,  který  bude  členům  svazku  zaslán  ke 
zveřejnění na svých úředních deskách. Návrh rozpočtu pro rok 2024 musí být zveřejněn do doby, než 
se schválí na další Členské schůzi, která proběhne 14.12.2023. 

Návrh  rozpočtu  aktuálně  nepočítá  s žádnými  mimořádnými  příjmy  ani  výdaji.  Vše  potřebné  bude 
řešeno v průběhu roku případnými rozpočtovými opatřeními. 

Návrh usnesení č. S02/07/2023 

Členská schůze byla seznámena s Návrhem rozpočtu pro rok 2024. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

AD 8) Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO 

Předseda  svazku  informoval  členy  o  aktuálním  stavu  vyhlášeného  dotačního  programu  a  zájmu  o 
informace k programu ze strany médií. Proběhly tiskové zprávy. Prozatím program není čerpán a je 
k diskusi  zda,  případně  s jakými  parametry,  bude  pokračovat.  O  pokračování  dotačního  programu 
v roce 2024 se bude diskutovat a hlasovat na další členské schůzi v prosinci 2023. 

 

Návrh usnesení č. S02/08/2023 

Členská schůze byla seznámena s informací o dotačním programu pro zajištění a provoz zdravotních 
služeb v regionu DSO. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 9) Příprava revize Akčního plánu strategie rozvoje DSO 

Předseda svazku informoval členy o stavu strategie rozvoje DSO Bruntálsko a nutnosti ji aktualizovat. 
Aktualizace proběhne  ve  dvou rovinách, a to vyhodnocení  plnění strategie  rozvoje  DSO, tedy 
samotným  svazkem,  a  dále  revize  Akčního  plánu,  tedy  plnění  vlastních  plánů  členy  svazku  (obce  a 
města). Akční plán představuje samostatný prováděcí dokument Strategického plánu DSO Bruntálska, 
který v kratším časovém intervalu stanovuje aktuálně nejvhodnější a nejpotřebnější projekty 
k realizaci. 

Zmínil se o obdržení cenové nabídky na výše zmíněné služby od firmy SMS Služby s. r. o., která byla 
vyhodnocena jako příliš vysoká a navrhl aktualizaci vlastními silami svazku, prostřednictvím projektové 
manažerky ve spolupráci se starosty a starostkami. Pro aktualizaci je stěžejní zapojení všech členských 



obcí. Prostřednictvím jednoduché excelovské tabulky, která bude všem zaslána, je potřeba aktualizovat 
aktivity z vybrané oblasti strategie za svou obec nebo popřípadě doplnit nové. 

 

Návrh usnesení č. S02/09/2023 

Členská schůze byla seznámena s přípravou revize Akčního plánu strategie rozvoje DSO. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 10) Termín a program „ideové“ Členské schůze v prosinci 2023 

Byl  navržen termín  další  Členské  schůze  a  to  14.  12.  2023 (čtvrtek) v dopoledních  hodinách.  Místo 
konání bude v předstihu spolu s dalšími informacemi členům zasláno. Na programu bude schválení 
rozpočtu  pro  rok  2024,  dále  vznik  pracovní  skupiny  pro  školství,  revize  spolupráce  s Místní  akční 
skupinou Hrubý Jeseník a Mikroregionem Slezská Harta. Na základě požadavků členů DSO předseda 
zajistí odbornou přednášku na téma komunitní energetika a aktuální možnosti pro obce v kontextu 
platní legislativy. Pokud vše proběhne podle plánu, členská schůze také schválí aktualizovanou strategii 
rozvoje DSO Bruntálsko. 

 

Návrh usnesení č. S02/10/2023 

Členská schůze byla seznámena s termínem a programem nadcházející Členské schůze. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 11) Vystoupení a vstup nových obcí 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König informoval o vystoupení a vstupu nových obcí. Vystoupení z DSO 
Bruntálsko oznámila obec Ludvíkov, která si toto schválila již v březnu 2023. O této skutečnosti nás 
vyrozuměla v září 2023 zasláním usnesení zastupitelstva obce. Pan předseda svazku Ing. Pavel König je 
pozván na jejich nadcházející pracovní zastupitelstvo, kde bude mít možnost toto ještě projednat. O 
vstup do DSO Bruntálsko naopak projevila obec Horní Životice. 

Návrh usnesení č. S02/11/2023 

Členská schůze byla seznámena s informací o vystoupení a vstupu nových obcí. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 15 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 



Ad 12) Vzdělávání zástupců DSO – Zajištění osobní bezpečnosti v kyberprostoru 

Proběhlo školení na téma zajištění osobní bezpečnosti v kyberprostoru se zástupci firmy VIAVIS a. s.  
Školení řešilo otázky Jak chránit své soukromí v kybernetickém prostoru? Jak se lze bránit a uplatnit 
svá práva? Jak komunikovat na sociálních sítích? Jak řešit situaci, když unikly informace, které jsou 
ohrožující? OSINT a získávání informací z digitálních stop. Anonymizované příklady z praxe, 
doporučení, návody pro preventivní opatření. Školení bylo velmi zajímavé. 

Prezentace ze školení bude členům svazku zaslána mailem. 

 

Ad 13) Exkurze – Vzdělávací centrum ve Mlýně (Karlovice). 

Proběhla velmi zajímavá exkurze bývalého mlýna v Karlovicích. Budova je nově kompletně 
zrekonstruována  a  slouží  jako  přírodovědné  vzdělávací  a  kulturní  centrum.  Členům  svazku  byla 
představena činnost centra v návaznosti na možnosti realizovat exkurze ze základních škol apod. 

 

Ad 14) Oběd, diskuse, různé 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König informoval o nové legislativě ohledně Dobrovolných svazků obcí. 
Aktuálně se nyní nachází v Poslanecké sněmovně v druhém čtení novela zákona o obcích, která zavádí 
zcela nový institut společenství obcí, které umožní hlubší spolupráci mezi obcemi v rámci obvodu obce 
s rozšířenou působností.  Obcím pomůže efektivněji plánovat různé aktivity a realizovat rozvoj v řadě 
činností, například při plánování péče o seniory, zajišťování školní i předškolní docházky, řešení odpadů 
či  dopravních  služeb.  Společenství  obcí  (DSO),  se  bude  nad  rámec  činnosti  podílet  také  na  výkonu 
přenesené působnosti v členských obcích. Zmínil pojem „létající úředník“, který by byl zaměstnancem 
DSO.  Posílením  meziobecní  spolupráce  a  poskytováním  systematického  servisu  samosprávám  obcí 
dojde ke zkvalitnění a zefektivnění veřejné správy v celém území ORP. Poskytovaný servis napomůže 
samosprávám  vyrovnat  se  s vysokou  administrativní  zátěží  a  nedostatečnou  odborností  pro  výkon 
konkrétních specifických agend. Pokud vše půjde v procesu projednávání v PS dle plánu, tak účinnost 
novely by mohla být již 1. ledna 2024. 

Dále se zmínil o novele odměňování zastupitelů. 

Zmínil  se  o  vládní  předloze  upravující  možnost  distanční  účasti  na  jednáních  zastupitelstev  a  rad  a 
rozšíření pravomoci starostů při mimořádných událostech typu živelních pohrom. Starostové dostanou 
právo operativně rozhodovat ve věcech, které jinak příslušejí obecní radě. Budou mít také možnost 
v krizových situacích svolat zastupitelstva obce do dvou dnů místo obvyklých sedmi dnů. Novela také 
zvyšuje  na  pětinásobek  limitní  částky,  o  nichž  bude  moci  rozhodovat  obecní  či  krajská  rada  nebo 
zastupitelstvo v případě poskytnutí daru či dotace nebo prominutí dluhu. 

Předseda svazku v závěru také nastínil, jaká společná témata chceme ve svazku řešit, jsou to zejména: 

- Úspora finančních prostředků obcí – př. GDPR, společné nákupy (energií). 
- Vzájemná výměna informací a sdílení dobré praxe. 
- Pořádání vzdělávacích akcí. 
- Propagace svazku a našeho zájmového území. 
- Odpadová problematika. 
- Komunitní energetika. 
- Přehled nákladů poskytovaných veřejných služeb na úrovni obcí, měst i ORP. 



- Meziobecní spolupráce při činnosti obecní policie a další. 

Musíme se bavit o tom, jaké budou naše klíčové priority v krátkodobém, střednědobém a 
dlouhodobém horizontu. 

 

Ad 15) Závěr 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání schůze. 

 

Zapsala: Ing. Petra Rybárová 

Vyhotoveno dne: 10. 11. 2023 

 

 

 

Jana Helekalová       Ing. Pavel König, předseda 

Ověřila dne:  
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